
 

1 
 

Bosna i Hercegovina 

Federacija Bosne i Hercegovine 

Hercegovačko-neretvanski kanton 

S K U P Š T I N A 
Broj: 02-02-268/25 

Mostar, 5.3.2025. godine 

 

 

IZVOD IZ ZAPISNIKA 

sa petnaeste (XV) redovne sjednice Skupštine 

Hercegovačko-neretvanskog kantona 
 

 

Sjednica je održana dana 5.3.2025. u Sali Skupštine Hercegovačko-neretvanske 

županije-kantona u Mostaru s početkom rada u 14:00 sati. 

          Sjednicu je otvorio Džafer Alić predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-

neretvanskog kantona. 

Konstatovano je da je na sjednici nazočno 27 poslanika, te da postoji kvorum za rad i 

punovažno odlučivanje. 

 Prisutni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici međunarodnih organizacija i 

predstavnici sredstava javnog informisanja. 

Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika. 

Predsjedavajući Skupštine HNK Džafer Alić obavijestio je poslanike da je u 

materijalima dostavljen prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine: 

1.Poslanička pitanja;  

2. Prijedlog Budžeta HNK za 2025. godinu; 

3. Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta za 2025. godinu. 

 

Otvorena je rasprava po prijedlogu dnevnog reda. 

U raspravi su učestvovali: Vesna Šunjić i predsjednica Vlade HNK Marija Buhač. 

Obavljeno je glasanje po prijedlogu dnevnog reda sa 15. redovne sjednice Skupštine 

HNK. 

Nakon glasanja konstatovano je da je dnevni red sa 15. Redovne sjednice Skupštine 

HNK usvojen sa 24 glasa „Za“, uz 2 „Suzdržana“ glasa. 

Jednoglasno su usvojeni i zapisnici sa 13. i 14. Redovne sjednice i 5. i 6. Vanredne 

sjednice Skupštine HNK. 

 

1. Poslanička pitanja 

Salmir Kaplan: 

Hvala predsjedavajući, pozdravljam sve prisutne. Ja sam pripremio, pripremio jednu 

inicijativu ovaj, koja se tiče jednog zaključka kojeg smo ovdje izglasali, a mi smo ovdje znači 

16.2. 2024. godine, kada smo imali nacrt ovaj dopuna Prostornog plana i izglasali jedan 

zaključak koji je sada na terenu stvorio određene probleme i koji suštinski po meni ne mijenja 

ništa, pa sam ja uputio jednu inicijativu da to stavimo van snage, a mi možemo ovaj formirati 

neku. Par članova koji su predlagali prošle. Zaključak koji predlažem ovo ne tražim ja danas 

izjašnjavanje za idući put, nego danas. Predlažem inicijativu da znači nađemo neko 
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kompromisno rješenje. Za ukidanje zaključka znači broj 02 01- 04 2 24 od 16.2.2024. Koji 

glasi. Zadužuje se nosilac izrade nacrta prostornog plana HNK da održi i sastanke sa svim 

predstavnicima jedinica lokalne samouprave, odnosno s općinama i gradovima HNK te uvaži 

i uvrsti i važeće prostorne planove općina i gradova tijekom izrade prijedloga dopune 

Prostornog plana HNK. 

 

Vesna Šunjić: 

Imam zastupničku inicijativu za sve ministre. Znači, zastupnička inicijativa svim 

ministrima odnosi se za informiranje skupštinskih zastupnika o svim upražnjenim ključnim 

pozicijama, uključujući savjetnike i inspektore u ministarstvima, ali i svim drugim 

upražnjenim radnim mjestima u drugim županijskim tijelima zbog kojih Vlada HNK ne može 

funkcionirati u cijelosti. Uz informaciju o ključnim ispražnjenim traženim pozicijama, molim 

dostavite podatke o potrebnim financijskim sredstvima, kao i aktivnosti koje ste poduzeli 

kako bi se te pozicije popunile. Naime, mi smo u prethodnom periodu mogli čuti kako su 

upražnjene ključne pozicije poput internih revizora, savjetnika za inkluziju i inspektora za 

zaštitu kulturne baštine i drugih. Uslijed nedostatka potrebnih kadrova, primarni zadaci, 

ciljevi ministarstva i drugih županijskih tijela ne mogu biti u cijelosti ispunjeni. Meni je, na 

primjer, nedopustiv odgovor na pitanje koje postavljam koje se odnosi na nekakve 

nezakonitosti kada se kaže da zakonom definirane aktivnosti ne mogu biti provedene jer su 

upražnjena radna mjesta neka na duži vremenski period. Sljedeća zastupnička inicijativa je za 

gospodina Velagića. Molim da s Agencijom za zaštitu osobnih podataka provjerite ima li 

imaju li škole legitiman razlog za prikupljanje i obradu osobnih podataka, roditelja i drugih 

posjetitelja škola, odnosno upisivanja identifikacijskih brojeva i matičnih brojeva posjetitelja. 

U skladu sa smjernicama koje je Ministarstvo uputilo školama. Svi posjetitelji su evidentirani 

u knjigu posjeta na način da se uz ime i prezime roditelja, odnosno posjetitelja, upisuje broj 

identifikacijskog dokumenta, odnosno matični broj posjetitelja. Sasvim je jasna potreba  

škole da se identificira, odnosno uvidom i identifikacijski dokument potvrdi identitet 

posjetitelja, ali je upitno je li potrebno obrađivati ostale osobne podatke. Obzirom da su 

prema nedavno usvojenom Zakonu o zaštiti osobnih podataka, kazna za prekomjernu obradu 

osobnih podataka vrlo visoke, besmisleno je da se škole izlažu riziku plaćanja kazni radi 

neosnovane i prekomjerne obrade osobnih podataka koja ni na koji način ne doprinosi 

sigurnosti učenika i osoblja škola. Zastupničko pitanje za gospodina Velagića. Molim da mi 

dostavite broj djece s teškoćama po svim osnovnim školama u HNK. Opis uvjeta i način 

odabira asistenata u nastavi te projekcione tehnike koje se koriste. Koji stručni timovi su 

formirani kako bi radili na izradi individualnih prilagođenih programa. Odgovornost izrade 

individualnih prilagođenih planova za rad s djecom s teškoćama u razvoju prebačena je na 

nastavnike i učitelje. I individualni prilagođeni planovi uglavnom se svode na redukciju 

nastavnog gradiva, a ne na kvalitetne programe koje su izradili stručnjaci iz navedenih 

oblasti. Godinama se inzistira da se što više djece s teškoćama uključi u redovnu nastavu, a 

škole istovremeno nemaju zaposlene stručne suradnike, edukatore, rehabilitatore, 

defektologe. S obzirom da škola za zapošljavanje rehabilitatora mora imati 20 učenika s 

utvrđenom procjenom, odnosno dijagnozom. Iz svega navedenog proizilazi zaključak da se s 

obrazovanjem učenika s teškoćama improvizira i da u procesu obrazovanja ni učenici, ni 
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nastavnici ni asistenti u nastavi nemaju odgovarajuću podršku. Mišljenja sam da postoji 

opravdana potreba da se zaposli određen broj edukatora rehabilitatora koji bi punu normu 

ostvarivali radeći u više škola na način na koji rade nastavnici koji nemaju punu normu u 

jednoj školi. U ovom trenutku u službi za zapošljavanje evidentiran je 21 rehabilitator 

nezaposlen. Radno vrijeme edukatora rehabilitatora u školi treba biti u skladu s brojem 

učenika s teškoćama, uvažavajući stupanj teškoća svakog učenika, zbog čega mi je potreban 

broj djece s teškoćama. Informacije o načinu odabira asistenata u nastavi projektiranim 

tehnikama i individualnim prilagođenim planovima. Ne znam je li ministar razumio šta želim 

s ovim.Znači, mi imamo zaposlene rehabilitatore, a prema uvjetima škola gotovo da nema 

nikakvu mogućnost da zaposli jednog. Sljedeće zastupničko pitanje za Zavod zdravstvenog 

osiguranja. Molim da mi dostavite vremenske rokove za obavljanje sljedećih zdravstvenih 

usluga koje su ugovorene sa javnim i privatnim zdravstvenim ustanovama s kojima imate 

potpisane ugovore za usluge koje se financiraju na teret Zavoda zdravstvenog osiguranja. Ct 

Magnet, PET/CT, Color Doppler mg mg, pa histološki nalaz papa test 1. Kontrolni pregled 

kod imunologa reumatologa, ultrazvuk srca, abdomena, štitnjače, dojke, mamografija, 

pregled psihologa, ortodoncije, argumentacija, koreografija, holter, EKG, holter traka, tlaka i 

pregled kod neuro pedijatra. Osim vremenskih rokova za pružanje usluga molim da mi 

dostavite medicinsku osnovu zbog koje je zaključeno da provođenje usluga unutar navedenih 

rokova ne ugrožava zdravlje i život osiguranika.  

Mirko Vasilj 

Zastupnička inicijativa upućena gospodinu Mariju Mariću, ministru MUP-a, kao i 

rukovodstvu Skupštine za sazivanjem tematske sjednice Skupštine HNŽ-a po pitanju 

sigurnosne situacije u HNŽ-u s posebnim osvrtom na grad Mostar.  

Nadalje, zastupničko pitanje za predsjednicu Vlade HNŽ-a. Koji su precizni kriteriji za 

dodjelu sredstava Granta javnim medijskim kućama po odluci Vlade HNŽ a, a koji su 

izazvali dosta medijske pozornosti u proteklih dva mjeseca. Po kojem kriteriju i na čiji 

prijedlog je ova Grant sredstva dobio mediji Vijesti.ba, odnosno pravni subjekt Radio d.o.o. 

Sarajevo, koji nije niti registriran u HNŽ-u. U prijedlogu proračuna koji imamo ispred sebe 

za 25. godinu također imamo tekuće transfere neprofitnim organizacijama planirana su Grant 

sredstva 220.000 maraka + transfer za pomoć medijskim kućama u iznosu od 300 tisuća 

maraka. Oba dvije stavke su navedene po odluci Vlade. Stoga je ovo obrazloženje ujedno i 

inicijativa za promjenom postojećih kriterija te jasnim definiranjem novih ispravnih kriterija 

za dodjelom navedenih sredstava s uvažavanjem čitanosti, medija, kriterija i autorskih djela, 

kao i impresuma, broja zaposlenih u pravnom subjektu i jasno istaknutim podacima o 

vlasništvu medija. Naravno da ne spominjem da su s teritorija HNŽ-a. Kriteriji ne može i ne 

smije biti takozvana objektivna procjena načelnika i gradonačelnika. Hvala. Imam još jedno 

pitanje za gospodina Bevandu, ministra zdravstva, rada i socijalne skrbi. Temeljem zaključka 

ove skupštine od 10.12. 2024. Je li Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi definirao set 

usluga za koji postoje liste čekanja koje ugrožavaju živote pacijenata, te koji su sljedeći 

koraci koje je potrebno preuzeti poduzeti. Naime, navedenim zaključkom je obveza Zavoda 

zdravstvenog osiguranja HNŽ-a bila da u narednih 60 dana raspiše javni poziv za taj 
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definirani set usluga. Obzirom da se radi o zaista gorućem tematici i velikom interesiranju od 

strane pacijenata, molio bih vas odgovor ako je moguće i sada. Hvala. 

Harun Kurtović: 

Dobar dan. Pozdrav svim prisutnim i onima koji sjednicu prate putem YouTube kanala. 

Djelomično se veže za inicijativu kolege Vasilja. Ja sam ovdje prije nekih sjednicu spominjao 

problem džeparenja u gradu Mostaru, tako da bih opet se vratio na sličan problem, a isti se 

odnosi i na Ministarstvo unutrašnjih poslova. Znamo da je u ovoj aferi koja je koja se desila u 

Brčkom s maloljetnom djecom koja su se nalazila u nekom u nekim objektima mimo nekih 

procedura i ionako vrlo vrlo problematično. Naime, uhapšena u istom procesu osoba koja je u 

Mostaru džeparila i koja je, mislim, privođena od strane Ministarstva unutrašnjih  poslova 

Hercegovačko neretvanskog kantona. Tada sam ja naglasio da je to problem ozbiljnije 

prirode i na neki način da je to organizirani kriminal. Tako da bih volio informaciju da mi se 

dostavi da li je i koliko istih ovih džeparoša osoba privedeno i koji su sve koraci poduzimani 

po ovom pitanju. Također, u kontekstu sigurnosne situacije tražim da im se dostave 

informacije o napadima koji su se desili u Stocu koji su bili također predmetom diskusija na 

skupštini. Napad u Malom polju na dječaka, zatim na djecu u Opinama, upad u  kuću u 

Brankovcu koja je isto vezana za ove navijačke skupine, kao i posljednji upad i napad u 

Splitskoj ulici. Ukoliko je moguće da se isti dostavi koncizno kao zastupniku. Ovo, naravno, 

govorim prvenstveno iz razloga da na neki način da se ovi problemi koji su se događali prije i 

ovog posljednjeg u splitskoj rješavali brže. Neću reći adekvatnije, ali svakako brže i 

konkretnije i da su te mjere bile jasnije i da je odgovarao netko tko je trebao odgovarati da su 

to ti mediji prenijeli da je to dokazano javnosti da su ti procesi dovedeni do kraja. Možda ovaj 

preduprjeldili i sam ovaj posljednji, tako da bi time završio i molio također stručnu službu da 

brže dostavlja ove naše inicijative, odnosno pitanja da bismo prije dobili i odgovore, a i 

samim tim inicirali druge diskusije na skupštini koje bi, koje će, nadam se, polučiti boljoj 

sigurnosnoj situaciji u našem kantonu. Hvala. 

 

Ivana Buntić Jovanović: 

Evo i danas imam inicijativu koja je za Upravu za civilnu zaštitu i vatrogastvo u biti 

ponovljena. Budući da je 23.12.2024. Još nisam na postavljenu dobila odgovor. Inicijativa je 

glasila da se iz sredstava Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo omogući nabavka posebnog 

drona naziva DG Metris 30TC2  za korištenje HGSS Čapljina.  
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2. Prijedlog Budžeta HNK za 2025. godinu 

Obrazloženje je dala Marija Buhač, predsjednica Vlade HNK. 

Otvorena je rasprava. 

U raspravi su učestvovali: Marija Matuško, Zoran Krešić, Mirko Vasilj Ivana Buntić 

Jovanović, Slavko Bilić, Vesna Šunjić, Oliver Soldo, Stana Burić, predsjednica Vlade HNK 

Marija Buhač, ministar finansija Adil Šuta, ministar obrazovanja, znanosti, kulture i športa 

Adnan Velagić. 

Ispred Komisije za budžet, finansije i ekonomsku politiku Skupštine HNK 

obrazloženje je dala Marija Matuško, predsjednica istog: 

Komisija daje pozitivno mišljenje na Prijedlog Budžeta HNK za 2025. godinu 

Komsija nema primjedbi na Prijedlog Budžeta te ga upućuje u daljnju skupštinsku 

proceduru. 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Budžeta HNK za 2025. godinu. 

Nakon glasanja konstatovano je da je sa 19 glasova „Za“, 1 „Protiv“ glas i 4 

„Suzdržana glasa usvojen Prijedlog Budžeta HNK za 2025. godinu. 

 

3. Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2025. godinu 

Obrazloženje je dao Adil Šuta, ministar finansija u Vladi HNK: 

Tehnički amandman na dio  u članu 29. Treba dodati:  Odlukom o utvrđivanju 

koeficijenata za plaće u osnovnim i srednjim školama HNK broj 01-1-02-409/25.  26.2.2025. 

godine i Odluke o utvrđivanju koeficijenata za plaće za zaposlene u Narodnoj knjižnici HNK 

Mostar broj 01-1-02-410/25 od  26.2.2025. godine, znači, ove su odluke donesene nakon što 

smo mi poslali budžet prema Skupštini, tako da samo tehnička dopuna člana 29. I sa ovim 

dijelom imajući u vidu samu tehniku donošenja zakona, odnosno ovih odluka. Molim da ovo 

bude sastavni dio Zakona o izvršenju. 

Otvorena je rasprava. 

U raspravi su učestvovali: Daniel Babić, Marija Matuško i Marija Bošković. 

Ispred Komisije za zakonodavno pravna pitanja obrazloženje je dao Daniel Babić, 

predsjednik istog: Komisija je održalo devetu sjednicu te je sukladno ovlaštenjima iz člana 

34. Stav 1. Poslovnika o radu Skupštine razmatralo dostavljeni prijedlog Zakona o izvršenju 

Budžeta Hercegovačko neretvanskog kantona za 2025. godinu te je jednoglasno usvojila 

Zaključak: Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta HNK a za 2025. godinu ima ustavni 

zakonski osnov i dostavljen je od strane ovlaštenih predlagatelja na dostavljeni prijedlog 

zakona. Komisija nema formalnih primjedbi, kao i primjedbi na postupak donošenja te se kao 

takav upućuje u daljnju skupštinsku proceduru. 

Ispred Komisije za budžet, finansije i ekonomsku politiku Skupštine HNK 

obrazloženje je dala Marija Matuško, predsjednica istog: 

Komisija daje pozitivno mišljenje na Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 

2025. godinu 

Komisija nema primjedbi na Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2025. 

godinu te ga upućuje u daljnju skupštinsku proceduru. 
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Ispred Komisije za utvrđivanje istovjetnosti tekstova na jezicima konstitutivnih 

naroda i informiranje obrazloženje je dala Marija Bošković, predsjednica istog:  

Na održanoj sjednici Komisija je utvrdila da je tekst Zakona o izvršenju budžeta za 

2025. godinu istovjetan te nema primjedbi na njih. 

 

Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2025. godinu. 

Nakon glasanja konstatovano je da je sa 21 glasom „Za“, i 2 „Suzdržana glasa 

usvojen Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta HNK za 2025. godinu. 

 

Sjednica je završila s radom u 17:00 sati. 

 

 

                                                                                                       PREDSJEDAVAJUĆI 

                                                                                                        

                                                                                                                Džafer Alić 

 


